

Referat generalforsamling Bredstrup-Pjedsted Beboerforening 13. marts 2025.

Dagsorden ifølge vedtægterne.

1. Valg af dirigent og referent

Stig Malling blev foreslået som dirigent – og blev valgt.

Lone blev valgt til referent.

Stig kunne konstatere, at forsamlingen var lovligt indkaldt ifølge vedtægterne, og afholdtes ifølge vedtægterne.

2. Formandens beretning v. Jakob Stougaard Thomsen

Beretningen er vedlagt.

Kommentarer/reaktioner/spørgsmål fra forsamlingen: IAB

Beretningen blev godkendt af forsamlingen.

3. Regnskab v. kasserer Ole Sørensen

Regnskab er vedlagt.

Foreningen har ca. 230-240 medlemmer, hvilket ikke umiddelbart kan ses ud af indtægtsposten, da nogle medlemmer er gratis (ny-tilflyttere) og andre medlemmer har ved en fejl betalt dobbelt.

Kommentarer/reaktioner/spørgsmål fra forsamlingen: IAB.

Regnskabet blev godkendt.

4. Indkomne forslag

Forslag fra bestyrelsen vedr. vedtægtsændringer.

Der har været forvirring omkring betaling af kontingent. Denne forvirring forsøges fjernet ved at ændre vedtægterne, så kontingent ikke længere skal betales forud pr. 1. juni, men skal betales i starten af året, forud for generalforsamlingen.

Regler for indvarsling til ekstraordinær generalforsamling ændres til at være den samme som til ordinær generalforsamling.

Nye tilføjelser:

- *Bestyrelsen konstituerer sig med formand og kasserer samt evt. næstformand og sekretær.*
- *Bestyrelsen fastsætter selv sin forretningsorden.*

Fjernelse af følgende:

- *Dagsorden udsendes med mindst 5 dages varsel.*

2/3 af medlemmerne skulle være til stede, for at vedtægtsændringerne kunne besluttet på generalforsamlingen. Dette var ikke tilfældet, så derfor skulle der på generalforsamlingen stemmes om man ønsker ændringerne. Hvis der var flertal, skal der indkaldes til ekstraordinær generalforsamling, der derefter uanset deltagerantallet vil være beslutningsdygtig.

Der blev afstemt ved håndsoprækning, og der viste sig flertal for ændringerne. Der vil herefter blive indkaldt til ekstraordinær generalforsamling.

Der blev herefter diskuteret, om vedtægterne fremadrettet kunne ændres, så vedtægtsændringer kunne håndteres nemmere og mere smidigt. Der kan være demokratiske faldgruber forbundet med drastiske forenklinger af processen, så derfor er det noget der skal arbejdes grundigt med i bestyrelsen, hvis dette skal ske.

5. Fastsættelse af næste års kontingent

Bestyrelsen har foreslået at kontingent for 2025 skal være 0 kr. for at kompensere medlemmerne i forbindelse med at betaling fremskyndes et halvt år (efter vedtægtsændringerne).

Fra salen blev der spurgt, om dette giver mening. Man mente at man blot skulle finde noget at bruge pengene til i stedet.

Bestyrelsen mente dog, at der ikke er nogen grund til at øge kassebeholdningen.

Forslag fra forsamlingen: Brug det ovennævnte gratis år til at hverve nye medlemmer.

Bestyrelsen forslag til kontingent blev godkendt.

6. Valg til bestyrelsen

På valg:	Jakob Stougaard Thomsen	modtog genvalg
	Lilja Huijnen	modtog genvalg

Bestyrelsesmedlem Mads Flummer var ikke på valg, men ønskede at udtræde af bestyrelsen. Der var desuden endnu en ubesat plads i bestyrelsen

Keld Hvolbøl	stillede op til bestyrelsen
Line Winther	stillede op til bestyrelsen
Ida Sandvad	stillede op til bestyrelsen

Der var 4 ledige pladser i bestyrelsen og 5 kandidater. Derfor skulle der afholdes skriftlig afstemning.

Afstemningen blev afholdt med Jørgen Weis som stemmeoptæller.

Den skriftlige afstemning resulterede i, at følgende blev valgt til bestyrelsen: Jakob, Lilja, Keld, Ida

Valg af suppleanter

Forslag:	Peter Koller	modtog genvalg
	Lone Herbst Nørgaard	modtog genvalg

Begge blev genvalgt.

7. Valg af revisor og suppleant

På valg: Arne Jensen modtog genvalg

Valg af suppleant

Forslag: Erling Nielsen modtog genvalg

Begge blev genvalgt.

8. Evt.

Dorit og Jørgen har checket surkærstien – og kunne godkende arbejdet.

Peter Thomsen, Stationsvej, har været i kontakt med de øvrige beboere på Stationsvej omkring ønske om hastighedsdæmpning på Stationsvej. Der bør foretages en trafiktælling der afdækker trafikmønstre og hastigheder på strækningen.

Han har i eget regi taget kontakt til politikerne. Desuden vil han gerne deltage på et fremtidigt møde imellem beboerforeningen og kommunen omkring problematikken.

Desuden mener han, at der ikke tales lige så meget om Bredstrup-Pjedsted som om de andre lokalområder i Fredericia Kommune.

Niels Martin Vind kunne som repræsentant fra byrådet oplyse, at det er de rigtige mennesker i byrådet der er taget kontakt til. Desuden kan han garantere, at der bliver talt lige så meget om Bredstrup-Pjedsted i byrådet som om de øvrige lokalområder i Fredericia Kommune.

Orla Rudolf kunne oplyse omkring bosætning i BP, at private investorer har været i gang med planer om at etablere nye boliger i BP.

Dan gav udtryk for, at der i offentligheden bliver talt for lidt om bosætning i området herude. Opfordrede til, at bestyrelsen rækker ud til boligforeningen om at etablere nye boliger, herunder ældrevenlige, i BP.

Fra flere i forsamlingen blev der givet eksempler på fejl og mangler på veje og stier i området. Svaret fra beboerforeningen var, at man skal bruge kommunens app til indberetning af fejl og mangler. *(Fejl og mangler kan også indberettes uden app på Fredericia Kommunes hjemmeside under "Fejlmeld huller i veje, gadelys mv." (red))*

Info fra sommerfestudvalget: 8. maj starter salg af lodsedler

Jacob kom med forslag om, at der fremover skal være juleudsmykning i Bredstrup-Pjedsted.

Han efterlyste info om status på ny selvbetjeningsbutik. Beboerforeningen er ikke direkte involveret i projektet. Lone havde kendskab til, at info skulle være på vej.

Jørgen Weis efterlyste info om status på udbygningsplanen i kommuneplanen.

Svar fra bestyrelsen: Seneste melding var, at udbygningen stadig er i proces, og er ikke stillet i bero. Der er kommen en anden/ny udvikler på en del af planen for BP. Det er desværre alt hvad beboerforeningen ved pt.

Forespørgsel: Er der initiativer i gang til afhjælpning af de tilbagevendende oversvømmelser ved åen og Donssøerne, når der er højvande.

Svar: Der gøres ikke mere lige nu, men beboerforeningen holder kommunen i ørerne. Lilja opfordrede til, at problemet måske kan henføres under klimatiltag.

Indeholder tanken ved COVIA noget vi skal være nervøse for? Beboerforeningen kender ikke til den nye tank. Enkelte i forsamlingen kunne oplyse, at der altid har været en tank, denne er vist bare ny og blevet synlig efter at der er fjernet en bygning. Der er meget skrappe regler for sådanne tiltag, så der var forventning til, at regler var overholdt.

Jørgen Skovmand oplyste, at han ikke længere er formand for sø-udvalget. Christian Bak Andersen har sagt ja til at være ny formand. Tak for godt samarbejde fra Jørgen. Og tak til Jørgen for godt arbejde.

Ida er primus motor på udbedring af Surkærstien. Arbejdet er ikke færdigt endnu, men forventes at blive færdig snarest. Et udvalg til vedligehold af stien er i sin vorden.

Fra forsamlingen lød en stor tak til bestyrelsen for det store og gode arbejde.

Dirigenten konstaterede at vi var nået igennem dagsordenen og gav ordet til formanden.

Formanden takkede og lukkede generalforsamlingen.